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Per „Anykštą“ galite pasveikinti savo 
artimuosius vestuvių, jubiliejų 

ar kitomis progomis.

Sveikinimo kaina – 50 eurų.
Sveikinimai priimami „Anykštos“ redakcijoje – Vilniaus g. 29, 

Anykščiai. Tel.: (8 381) 59 458; 8 686 33 036.
 El. p. reklama@anyksta.lt

Jūsų sveikinimas gali būti matomas ir anyksta.lt skaitytojams.

Traupio botanikos sodas sulaukė talkos Sigita PIVORIENĖ
sigita.p@anyksta.lt

Šeštadienį, spalio 12 dieną, Traupio botanikos sode rinkosi Lietuvos dendrologų draugi-
jos nariai – maždaug penkios dešimtys žmonių susibūrė į talką ir sutvarkė savo kolegos, 
gamtininko, buvusio Anykščių rajono mero Sigučio Obelevičiaus įkurtą ir puoselėtą vie-
nintelį Lietuvoje mokyklinį botanikos sodą.

Sigutis Obelevičius vienas 
apsodino kone pusę Trau-
pio. Jo botanikos sode auga 
įvairiausi augalai: Lietuvoje 
labai reti, taip pat tokie, ku-
rių nepamatysi niekur. 

Užsisakė 
degustaciją – 
pavadino 
edukacija

Alma AMBRAŠKAITĖ, 
muziejininkė:

„Mano nuomone, medžiai 
yra reikalingi. Nors dabar 
jų prie kapo niekas nebeso-
dina“.

Medžių ir mirusiųjų ryšys atėjęs 
iš senovės

Rusijos raketos 
Poltavoje 
pražudė ir 
sužeidė beveik 
400 žmonių 

Traupio botanikos sode beveik visą šeštadienį dirbo Lietuvos dendrologų draugijos nariai, prieš tai apžiūrėję 
buvusio kolegos, dendrologų draugijos nario Sigučio Obelevičiaus kurtą milžinišką augalų kolekciją.

Pasaulio 
anykštėnų ben-
drijos veiklą 
koordinuoja 
režisierius

Mišios. Spalio 20 dieną, 
12.00 val. Lietuvos sentikių 
bažnyčios aukščiausioji tary-
ba kviečia visus sentikius į šv. 
Mišias, kurios vyks Girelės 
cerkvėje (Kavarsko sen.).

Restauracija. Anykščių ra-
jono savivaldybės užsakymu 
viešoji įstaiga „Ieškojimai“ už 
864 eurus atliks Anykščių se-
niūnijos Vosgėlių kaimo sto-
gastulpio restauravimo darbus. 

Maitinimas. Per Metų mo-
kytojo renginį maitinimo pas-
laugas Anykščių kultūros cen-
tre vykusio renginio dalyviams 
Anykščių švietimo pagalbos 
tarnybos užsakymu teikė UAB 
„Novėja“. Už šias paslaugas 
tarnyba sumokėjo 2 tūkst. 600 
Eur. Taip pat 475 eurai sumokė-
ti „Simonos kepyklėlei“.

Apdovanojimas. Minint Lie-
tuvos vietos savivaldos dieną,  
bronzinės „Auksinės krivūlės“ 
statulėlės apdovanojimą Aplin-
kos ministerija šiais metais „Už 
geriausius rezultatus maisto, 
virtuvės ir biologinių atliekų 
surinkime ir perdirbime“ skyrė 
Anykščių rajono savivaldybei.

Komandiruotė. Šią savaitę 
Anykščių rajono savivaldybės 
administracijos direktorę Jur-
gitą Banienę laikinai pavaduoja 
savivaldybės Bendrojo ir ūkio 
skyriaus vedėjas Ramūnas Bla-
zarėnas. J. Banienė kartu su 
Švietimo skyriaus vyriausiomis 
specialistėmis Nijole Prancke-
vičiene ir Daiva Žiogiene iš-
skrido į Islandiją, kur Reikjavi-
ko mieste dalyvaus „Erasmus+“ 
mokymosi kursuose ,,Mokyklų 
lankymas Islandijoje: švietimo 
darbuotojų įkvėpimo šaltinis 
užsienyje“.

Seimo rinkimus laimėjo... beveik visi
Vidmantas ŠMIGELSKAS

vidmantas.s@anyksta.lt

Deltuvos šiaurinėje apy-
gardoje pirmąjį rinkimų 
turą kiek netikėtai laimėjo 
Lietuvos socialdemokratų 
partijos (LSDP) kandida-
tas Arūnas Dudėnas. Jis 
antrajame ture varžysis su 
dabartinio Seimo nariu De-
mokratų sąjungos „Vardan 
Lietuvos“ atstovu Tomu To-
milinu. 

Pastarasis jau užsitikrino 
2024-2028 metų kadencijos 
Seimo nario vietą pagal par-
tinį sąrašą.Deltuvos šiaurinėje apygardoje pirmąjį rinkimų turą laimėjo ukmergiškis socialdemokratas Arūnas 

Dudėnas (centre). Iš Anykščių kilę Tautos ir teisingumo sąjungos atstovas dr. Tomas Baranauskas 
(kairėje) ir Nacionalinio susivienijimo kandidatas Linas Karpavičius ukmergiškiui neprilygo. 
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spektras

Temidės svarstyklės

Lėšos. Vyriausybei siūloma 
išplėsti spalį pradėjusio veikti 
Gynybos fondo lėšų panau-
dojimo galimybes. Krašto ap-
saugos ministerijos siūlymu 
fondo lėšų panaudojimą ku-
ruojanti Gynybos fondo tary-
ba galėtų jas skirti ne tik įsta-
tyme numatytiems tikslams, 
bet ir kitiems krašto apsaugos 
sistemos poreikiams. 2025 
metais į fondą tikimasi gauti 
209 mln. eurų, 2026 metais 
– 325 mln. eurų, 2027 metais 
– 343 mln. eurų. Į Gynybos 
fondą nuo spalio 1-osios gali 
aukoti ir gyventojai. Penkta-
dienio popietės duomenimis, 
į jį paaukota beveik 23 tūkst. 
eurų.

Šuoliai. Skirtingų partijų 
kandidatų sąrašų pabaigoje 
buvę keturi politikai rinkėjų 
valia reitinguoti ir išrinkti į 
parlamentą. Bene įspūdingiau-
sią šuolį padarė buvęs kandi-
datas į prezidentus advokatas 
Ignas Vėgėlė. Jis Lietuvos 
valstiečių ir žaliųjų sąjungos 
sąraše buvo įrašytas 141-uoju 
numeriu. Pirminiais Vyriausio-
sios rinkimų komisijos (VRK) 
duomenimis, daugiau kaip 31 
tūkst. rinkėjų jam atidavus pir-
mumo balsą, I. Vėgėlė pakilo į 
antrą vietą ir užsitikrino vietą 
parlamente. Pagal konserva-
torių sąrašą į Seimą išrinktas 
premjerės patarėjas ekono-
mistas Raimondas Kuodis, jis 
iš 107-tos vietos sąraše pakilo 
į 17-tą. Demokratų sąjungos 
„Vardan Lietuvos“ sąraše pa-
skutiniu 141 numeriu kandi-
datavęs europarlamentaras 
Virginijus Sinkevičius išreitin-
guotas į šeštą vietą. Lietuvos 
socialdemokratų partijos sąra-
še Linas Balsys rinkėjų valia iš 
140-tos pakilo į 19-tą vietą. 

Prezidentas. Rinkimus į 
Seimą laimėjo socialdemokra-
tai, centro kairės politinių jėgų 
formuojama Vyriausybė išeis 
į naudą Lietuvai, sako prezi-
dentas Gitanas Nausėda. „Lie-
tuvos socialdemokratų parti-
ja akivaizdžiai laimėjo šiuos 
rinkimus. Tai galima tvirtinti 
tiek po pirmojo rinkimų turo, 
tiek, manau, ir po antrojo rin-
kimų turo galėsime pasakyti 
lygiai tą patį“, – interviu BNS 
pirmadienį Paryžiuje teigė ša-
lies vadovas. „Ta centro kairės 
Vyriausybė tikrai galės rinktis 
tęstinę užsienio politiką, nes 
dėl užsienio politikos turime 
aiškų konsensusą valstybėje. 
Vidaus politikoje, manau, ti-
krai bus tam tikrų pokyčių, 
bet tie pokyčiai bus į gera“, – 
pridūrė jis. Prezidentas vylėsi, 
kad naujoji valdančioji daugu-
ma turės „šiek tiek mažiau vė-
javaikiškumo“.

-BNS

Kompozitoriaus kūrinį užsakė LRT
Spalio 11 dieną LRT KLASIKA eteryje nuskambėjo šio 

transliuotojo užsakymu anykštėno, kompozitoriaus Juliaus 
Aglinsko premjerinis kūrinys „Synchronicity“.

Kūrinį atliko Lietuvos šiuolai-
kinės muzikos scenoje gerai ži-
nomas ansamblis „Twenty Fin-
gers Duo“ (Lora Kmieliauskaitė 
– smuikas, Arnas Kmieliauskas 
– violončelė), kartu su vienu žy-
miausių jaunosios kartos Jung-
tinės Karalystės šiuolaikinės 
muzikos ansamblių GBSR Duo. 
J. Aglinsko premjerą jie ruošė 
rezidencijos Vilniuje metu.

„Kūrinio pavadinimas – tai 
tiesioginė paralelė Carlo Gusta-
vo Jungo koncepcijai, kuri kalba 
apie prasmingą psichinio ir fizi-
nio įvykių, tarp kurių nėra prie-
žastinio ryšio, sutapimą arba ati-

tikimą. Prasmingą panašių arba 
vienodų minčių, tuo pačiu metu 
kylančių skirtingose vietose, su-
tapimą arba atitikimą.

Taigi kūrinys šiuo atžvilgiu 
yra kaip tapsmas, kuriame svar-
biu veiksniu tampa muzikinių 
elementų santykiai atitinkama-
me laiko kontinuume. Jo pagrin-
du tampa du to paties ansamblio 
ir instrumentų sudėties sluoks-
niai. Vienas jų atliekamas gyvai, 
kitas – įrašo pavidalu. Kažkuria 
prasme gyvasis sluoksnis kaip 
sąmonės, o įrašas – pasąmonės 
atliepas. Kiekvieną kartą kūrinį 
atliekant vis kitam ansambliui 

yra parengiamas naujas įrašas, 
kuris neišvengiamai tampa jau 
esamo dalimi“, – taip apie kū-
rinį pasakoja kompozitorius J. 
Aglinskas.

Taip pat jau yra suplanuoti dar 
keli naujo J. Aglinsko kūrinio 
„Synchronicity“ atlikimai. Po 
premjeros „Muzikos rudens“ 
festivalyje, lapkritį jis skambės 
Kaune vyksiančiame festivaly-
je „Iš arti“, o iškart po to kels 
sparnus į Jungtinę Karalystę, 
kur Huddersfieldo festivalyje 
įvyks „Synchronicity“ britiškoji 
premjera.

Kompozitorius, prodiuseris 
ir garso režisierius J. Aglinskas 
yra pristatomas kaip autorius, 
išgryninęs autentišką savo kūry-
binę estetiką. Jo muzika neretai 

Anykštėno Juliaus Aglinsko 
sukurti kūriniai skamba ne 
tik Lietuvos, bet ir užsienio 
koncertų salėse.

Užsisakė degustaciją – pavadino edukacija
Spalio 11 dieną, penktadienį, Vietos savivaldos dienos 

proga 76 asmenų Anykščių rajono savivaldybės delegacija 
lankėsi Kėdainių rajone ir užsakytoje pokylių salėje daly-
vavo rankų darbo virtinių degustacijoje.

Dar prieš šią kelionę savival-
dybė už 1 tūkst. 515 Eur Kėdai-
nių rajone užsisakė paslaugų 
Daivos Gronskienės įmonėje 
„Raganė“, kuri valdo viešbutį 
bei pokylių salę.

Anykščių rajono savival-
dybė skelbia, kad „Raganėje“ 
užsisakė edukaciją, nors, kaip 
„Anykšta“ išsiaiškino, tokia pa-
slauga nuo šių metų pradžios ten 
neteikiama – vyksta tik vietoje 
gamintų virtinių degustacija.

Nepaisant to, prieš kelionę į 
Kėdainių rajoną savivaldybė 
vis vien įtikinėjo, kad vyksta 

edukuotis.
„Informuojame, kad organi-

zuojama edukacija, kurios metu 
vyks ir degustacija. Išvyka skir-
ta Anykščių rajono savivaldy-
bės administracijos darbuoto-
jų komandos formavimui bei 
tarpusavio ryšių ir komandinio 
darbo skatinimui.

Vietos savivaldos dienos 
kontekste šia edukacija siekia-
ma sustiprinti savivaldybių dar-
buotojų tarpusavio ryšius, pa-
brėžiant bendrą atsakomybę už 
vietos bendruomenių gerovę, 
ieškoti bendrų sprendimų, tokiu 

būdu prisidedant prie ilgalaikio 
tarpregioninio bendradarbia-
vimo kūrimo“, – „Anykštą“ 
informavo Anykščių rajono sa-
vivaldybės komunikacijos spe-
cialistė Silvija Sakevičiūtė.

S. Sakevičiūtė taip pat nurodė, 
kad savivaldybės kabinetus pa-
likus 76 valdininkams, „admi-
nistracinių ir viešųjų paslaugų 
teikimas savivaldybėje vyko 
įprastine tvarka, gyventojai buvo 
aptarnaujami pagal poreikį.“

Anykščių rajono savival-
dybės vadovų darbotvarkėse 
buvo nurodyta, kad Vietos sa-
vivaldos dienos proga penkta-
dienį numatytas susitikimas su 
Kėdainių rajono savivaldybės 
vadovais bei specialistais, dali-
jimasis gerąja patirtimi.

Po to, kai žinia apie gausią 
Anykščių rajono savivaldybės 
valdininkų delegacijos išvyką 
degustuoti  virtinių už mokes-
čių mokėtojų pinigus buvo pa-
viešinta portale anyksta.lt, skai-
tytojai komentavo:

„Būtina įvesti griežtesnę 
finansų kontrolę. Mažinti sa-
vivaldybių savarankiškumą. 
Pinigai švaistomi visokiems 
niekams, kai gynybai trūksta“; 
„Gera proga prieš rinkimus, 
neutralioje nuo darbo aplinko-
je, daryti politinį poveikį, nau-
dojant savivaldybės biudžeto 
resursus. Po pokylio ir savait-
galį vyksiančių rinkimų, teisin-
gai balsavusieji bus atleisti nuo 
„čekiukų“ apmokėjimo iš savo 
piniginės.“

Robertas AlEkSIEjūNAS
robertas.a@anyksta.lt

Vagystė. Gautas vyro (gim. 
1953 m.) pareiškimas, kad lai-
kotarpiu nuo rugsėjo 8 dienos  
iki spalio 12 dienos iš Rubi-

kių ežero, esančio Anykščių 
sen., Rubikių k. pavogta jam 
priklausanti plastikinė valtis 
su joje paliktais dviem irklais, 
dviem inkarais ir rėmeliu sėdy-
nei. Iš viso padaryta 750 eurų 

turtinė žala. Pradėtas ikiteismi-
nis tyrimas.

Vairuotojas. Spalio 11 die-
ną, 10 val. 25 min., Debeikių 
seniūnijos Puodžių kaime vy-

ras, būdamas neblaivus (gim. 
1953 m., nustatytas 1,78 prom. 
girtumas), neturėdamas teisės, 
vairavo automobilį „Toyota 
Yaris Verso“. Pradėtas ikiteis-
minis tyrimas.

skamba ne tik Lietuvoje, bet ir 
užsienyje, taip pat ji labai tinka-
ma radijui, todėl visai nenuos-
tabu, kad kompozitorius prieš 
kelerius metus gavo ir BBC už-
sakymą naujam kūriniui.

Parengta pagal pranešimą 
spaudai

Nuoširdžiai dėkoju už Jūsų pasitikėjimą, skirtą man ir Lietuvos so-
cialdemokratų partijai. Bendraudamas su anykštėnais, sutikau daugybę 
gerų, įdomių ir nuoširdžių žmonių. Visur buvau labai šiltai priimtas, su 
daugeliu vietos gyventojų kalbėjomės apie tai, ką reikėtų nuveikti, kad 
išsispręstų bent dalis socialinių, ekonominių ir kitokių problemų. 

Mielieji, palaikymo tikėjausi, tačiau tai, kad jis yra toks didžiulis, 
mane itin motyvuoja, įpareigoja ir suteikia prasmę viskam, ką darau. 
Labai tą vertinu ir prisiimu visą atsakomybę įgyvendinti užsibrėžtus 
tikslus. Dėkoju visiems ir kiekvienam, norintiems pokyčių ir siekian-
tiems juos kurti drauge. Tikiu, kad toliau žengdami kartu, įgyvendin-
sime ne vieną prasmingą iniciatyvą, o mūsų visų lūkesčius paversime 
realiais darbais. Jūsų pasitikėjimas įrodo, kokia mes esame vieninga 
bendruomenė, ir įkvepia dirbti Jums ir dėl Jūsų. Rinkiminė kova dar 
nesibaigė, tad kviečiu visus susitelkti ir laimėti antrajame rinkimų eta-
pe. Kiekvienas Jūsų balsas man yra be galo svarbus ir rodo Jūsų pritari-
mą sukurti Lietuvą, kuri veikia ir telkia žmones veikti kartu.

Visada Jūsų ir su Jumis,
Arūnas DuDėNAS  

Brangūs Anykščių krašto žmonės,

Politinė reklama bus apmokėta iš Arūno Dudėno PK sąskaitos. Užsak. Nr. 969
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komentarai Medžių ir mirusiųjų ryšys atėjęs iš senovės
Artėjant Vėlinėms, skubama aplankyti artimųjų kapų – juos sutvarkyti, papuošti. Ru-

dens metu ne vieną piktina nukritę medžių lapai, lūžusios šakos, kai kurie gyventojai netgi 
prašo nupjauti šalia artimojo kapo augantį medį. 

Klausiame rajono gyventojų nuomonės, ar medžiai kapuose turi augti? Kas jums yra 
svarbiau: švara amžinojo poilsio vietoje ar išsaugoti medžius?

Medžiai 
netrukdo

Alma AMBRAŠKAITĖ, 
muziejininkė:

„Mano nuomone, medžiai 
yra reikalingi. Nors dabar jų 
prie kapo niekas nebesodina. 
Anksčiau prie Koplyčios mau-
medžius sodino, bet dabar jie – 
kaip parko medžiai. 

Su spygliuočiais – sudėtin-
giau. Prie tėvelio kapo auga 
kazokinis kadagys. Taip buvo 
užaugęs, susivijęs, viduje išdžiū-
vęs... Bet kalbant apie medžius, 
jie reikalingi. Paprastai jie būna 
iš kraštų, vidury nebesodina. 

Yra mano giminės kapas, prie 
kurio liepa auga. Nieko blogo 
nematau – lapus išrenki ir vis-
kas. Reikia ir pavėsio – iš karto 
kitaip. Steriliai vis tiek nebus. 
Ateina sezonas, lapus suren-

ki, apsitvarkai, o vasarą – tik 
džiaugsmas. Dar koks paukšte-
lis atskrenda prie kapo.“

Aukso vidurį 
rasti sunku

Raimundas SIMONAVI-
ČIUS, Svėdasų Šv. Arkangelo 
Mykolo klebonijos klebonas:

„Sunku pasakyti, kiekvienas 
atvejis – skirtingas. Visai be 
medžių nebūtų gerai. Bet kai 
labai daug, viskas medžiais už-
gožta, kai jie yra dideli, pavo-
jingi, juos reikia prižiūrėti, nes 
medžiai išlūžta, krenta, būna 
visokių problemų. Aišku, kai 
karšta, pavėsis – labai gerai, bet 
visiško miško neturėtų būti. Pa-
vieniai medžiai yra gerai.

Svarbu ir tvarka, ir tradicija, 
aukso vidurį surasti sunku. Vie-
nam šimtas medžių yra mažai, 

kitam ir penki medžiai gali būti 
per daug.“ 

Reikėtų pašalinti 
pušis

Stefa KRIŠTAPONIENĖ, 
traupietė:

„Diskusijos dėl pušų buvo dar 
tada, kai aš prižiūrėjau kapines, 
buvo ir visa rajono valdžia su-
važiavusi. Labai pageidavau, 
kad jos būtų išpjautos, nes buvo 
plečiamos kapinės. Bet, kadan-
gi medžiai buvo žali, niekas 
net į kalbas nesileido, leidimo 
nedavė. Ateityje čia pavojus 
labai didelis, nes pušų šaknys 
eina paviršiuje. Vėtra jau buvo 
išvertusi dvi pušis – jei ten būtų 
užlaidota, jos būtų išdaužiusios 
paminklus. Tas pušis labai rei-
kia pjauti – jos liaunos, aukštos, 
lengvai išgriūna. Tai – ne mano 

vienos nuomonė.
Kur yra pavieniai medžiai, 

juos pasitvarko – lapai vieną 
kartą nukrenta, apsitvarkei ir 
viskas. Čia tik grožio problema. 
Bet kai yra senų medžių ir jie 
kelia pavojų, nėra gerai.“

Žmogaus mirtis 
ir medis – susiję 

Rimantas VARANAVI-
ČIUS, kavarskietis:

„Taip susiformavo natūraliai, 
kad kapų apaugimas turėtų būti. 
Tik, kai pasensta medis, reikia 
prižiūrėti, kad jis nepridarytų 
žalos. Sakyčiau, kad medžiai 
yra būtini ten, kur susiformavo 
natūraliai. Kaimo kapinėlės: 
kalnelis, kryžius, – viskas ap-
auga medžiais. Niekas pamin-
klo ir nestatydavo. Praturtėjus 
žmonėms, atsirado teritorijų 
tvėrimas. Žiūriu pagal Kavars-
ko kapines: nuo vaikystės prisi-
menu medžius, kurie tebestovi, 
ar šalia vokiečių kapų yra dide-
lis maumedis. 

Jei kalbėtų tie, kurie labai 
nervinasi dėl prikritusių lapų, 

tai jiems tie medžiai būtų di-
delis „striokas“. Bet lapai – ne 
šiukšlės, o gamta. Mano many-
mu, tik naujų medelių sodinimą 
kažkiek apriboti reikėtų, nes jie 
stipriai išauga. Net ir tujos pra-
randa vertę kaip kapo įrėmini-
mas, jos tiesiog perauga. 

Dažnai lankausi Dzūkijoje, 
kur uošviai palaidoti – ten auga 
didelis ąžuolas, jis – kaip cen-
trinė ašis. Kelios pušys, labai 
storos, senovinės. Seni kapinių 
medžiai visą istoriją savy yra 
sukaupę. Juos pašalinti vien 
dėl žmonių komforto? Tai yra 
beprasmiška, kadangi perne-
lyg daug dėmesio kapams yra 
visiškai nereikalinga. Žmonės 
numiršta, nebėra kam žiūrėti 
kapų ir pro tas plokštes vis-
kas sutrūnija ir išnyksta… Kai 
žmogus išnyksta iš atminties, 
ir kapas niekam neberūpi. Kas 
kita – žydų kapinės. Jų antka-
piuose surašyta visa žmogaus 
istorija. Ir po kelių šimtų metų 
paskaičius jie įdomūs.

Reikia pasidairyti po pasaulį, 
kaip kapai tvarkomi, kokios tra-
dicijos. Ne taip seniai girdėjau, 
kad Olandijoje yra privačios 
kapinės, kuriose jokių antkapių 
nėra. Žmogus palaidojamas ir 
toje vietoje pasodinamas mede-
lis. Tokiu būdu atsiranda miš-
kas iš palaidotų žmonių. Tad su 
medžiu ir žmogaus mirtim yra 
tam tikras ryšys, iš senovės atė-
jęs. Medis įgauna prasmę.“

-ANYKŠTA

Pasaulio anykštėnų bendrijos veiklą 
koordinuoja režisierius Robertas AlEkSIEjūNAS

robertas.a@anyksta.lt

Pasaulio anykštėnų bendrijos veiklos koordinatoriumi pradėjo dirbti buvęs Anykščių 
kultūros centro režisierius, šiuo metu  Anykščių Jono Biliūno gimnazijoje režisieriaus par-
eigas einantis  Julius Jakubėnas.

Iš Plungės rajono Platelių 
miestelio kilęs 36-erių J. Ja-
kubėnas „Anykštai“ sakė, kad 
šias pareigas užima nuo vasa-
ros pabaigos, jis prasitarė, kad 
turi nemažai planų, kaip įnešti 
naujų vėjų į Pasaulio anykštė-
nų bendrijos veiklą, tačiau jų 
kol kas neatskleidė. Jis sakė, 
kad šia tema Pasaulio anykštė-
nų bendrija išplatins pranešimą 
spaudai maždaug po savaitės.

Pasaulio anykštėnų bendri-
jos pirmininko pavaduotojas 
Tautvydas Kontrimavičius 
„Anykštai“ negalėjo įvardyti, 
kiek kandidatų dalyvavo ben-
drijos veiklos koordinatoriaus 
konkurse, tik prasitarė, kad, 
jo žiniomis, jų buvę keli. Pa-
šnekovas sakė, kad Pasaulio 
anykštėnų bendrijos veiklos 
koordinatorių atrinko Anykščių 
menų centras, nes ši pareigybė 
įtraukta į  įstaigos etatinių dar-

buotojų sąrašą.
Kiek kandidatų dalyvavo 

Pasaulio anykštėnų bendrijos 
kuratoriaus konkurse, „Anykš-
tai“ negalėjo atsakyti ir šį kon-
kursą organizavusio Anykščių 
menų centro direktorius Tomas 
Tuskenis. O paprašius priminti, 
nuo kada Pasaulio anykštėnų 
bendrijos kuratorius yra etatinis 
Anykščių menų centro darbuo-
tojas, T. Tuskenis pademonstra-
vo, kad yra nustebintas tokio 
klausimo. T. Tuskeniui paaiš-
kinus, kad Pasaulio anykštėnų 
bendrijos kuratoriaus pavardė 
bei kontaktai yra skelbiami 
Anykščių menų centro tinkla-
pyje, jis sakė: „Pasižiūrėsiu, 
kas ten ką prirašė.“

Pasiteiravus, kodėl Pasaulio 
anykštėnų bendrijos veiklos 
koordinatoriai ilgai neužsibūna 
pareigose ir keičiasi, Pasaulio 
anykštėnų bendrijos pirminin-

ko pavaduotojas T. Kontrima-
vičius kalbėjo: „Nieko nepada-
rysi, žmonės susiranda kitokį 
darbą. Ir, man atrodo, naujas 
koordinatorius priimtas laiki-
nai, kol mūsų pagrindinė koor-
dinatorė Justė Lotyš yra moti-
nystės atostogose. O ji jau antrą 
mažylį augina, tai kaip koordi-
natoriai nesikeis?“

Priminsime, kad pernai Pa-
saulio anykštėnų bendrijos 
veiklos koordinatore keletą mė-
nesių dirbo Raminta Kalinaus-
kaitė.

„Anykšta“ taip pat pasido-
mėjo, kiek šiuo metu Pasaulio 
anykštėnų bendrija vienija na-
rių.

„Tai – sudėtingas skaičiavi-
mas. Įrašytų į sąrašus pagal pa-
teiktus pareiškimus buvo 60 ar 
70 maždaug. Bet buvo laikas, 
kai kiekvienas Vilniaus anykš-
tėnų sambūrio narys kartu buvo 

Pasaulio anykštėnų bendrijos veiklos koordinatoriumi pradėjęs 
dirbti Anykščių Jono Biliūno gimnazijos režisierius Julius Jaku-
bėnas kol kas apie savo planus ir idėjas viešai kalbėti neskuba.

laikomas ir Pasaulio anykštėnų 
bendrijos nariu. Sambūris tarsi 
kolektyvinis narys skaičiuoja-
mas,  ir jis to neatsisakė. Tas 
skaičiavimas yra toks keblokas. 
Nėra taip griežtai apibrėžta, 
kad tiek ir tiek, ir tu nebe narys. 
Tarkim, Viešintų bendruomenė 
irgi yra kolektyvinis Pasaulio 
anykštėnų bendrijos narys. Ar 
jų nariai kartu yra bendrijos 
nariai – čia toks diskretiškas 

klausimas“, – kalbėjo T. Kon-
trimavičius.

Pasaulio anykštėnų bendrija 
buvo įkurta 1992 metais. Idėja 
pakviesti į gimtinę toli nuo jos 
gyvenimo nublokštus anykštė-
nus kilo tuomet rajono valdyto-
jo pavaduotoju dirbusiam Juo-
zui Ratautui bei A. Baranausko 
ir A. Vienuolio-Žukausko me-
morialiniam muziejui vadova-
vusiam Vytautui Balčiūnui.
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Seimo rinkimus laimėjo... beveik visi

(Atkelta iš 1 psl.)
Rezultatai nustebino ir jų 
nugalėtoją

A. Dudėnas surinko 19,6 
proc. balsų (nuo dalyvavusių 
rinkimuose), T. Tomilinas – 
17,9 proc.

Trečiąją vietą Deltuvos šiau-
rinėje apygardoje užėmė Lie-
tuvos valstiečių ir žaliųjų są-
jungos (LVŽS) atstovas Linas 
Pravilionis (15,1 proc.), ketvir-
tąją Tėvynės sąjungos - Lietu-
vos krikščionių demokratų (TS-
LKD) kandidatas Dominykas 
Puzinas (14,05 proc.), penktąją 
liberalų sąjūdžio kandidatė Irma 
Smalskienė (9,4 proc.), šeštąją 
– Regionų partijos kandidatas 
Kristupas Augustas Krivickas 
(7,6 proc.), septintąją – Tautos 
ir teisingumo sąjungos (TTS) 
atstovas dr. Tomas Baranauskas 
(4,24 proc.), aštuntąją – Nacio-
nalinio susivienijimo kandidatas 
Linas Karpavičius (4,22 proc.), 
devintąją Lietuvos žaliųjų parti-
jos atstovas Dalius Rutkauskas 
(2,32 proc.). 

Paaiškėjus rinkimų rezulta-
tams, A. Dudėnas „Anykštai“ 
sakė, jog net jis pats nustebo 
savo pergale. „Galvojau, kad 
galiu pakovoti dėl antrosios 
vietos. O dabar, žinoma, džiau-
giuosi. Jaučiu atsakomybę ir 
didelį įpareigojimą. Pirmiausia, 
ačiū partijos skyriui, kad mane 
iškėlė ir palaikė“, – „Anykštai“ 
rinkimų naktį kalbėjo A. Dudė-
nas.  „Aš būsiu geresnis Seimo 
narys už Tomą. Kita vertus, T. 
Tomilinas šiaip ar taip į Seimą 
pateks per partijos sąrašą, o 
apygardai geriau turėti du Sei-
mo narius nei vieną“,  – dėstė 
A. Dudėnas.

T. Tomilinas „Anykštai“ aiš-
kino, kad antrojo turo kova bus 
ypatinga ir tuo, jog jame grei-
čiausiai varžysis būsimi koalici-
jos partneriai. „Tikiuosi buvusių 
konkurentų palaikymo. Manau, 
kad laimėsiu. Manau, kad aš ge-
rai atstovavau rinkėjams ir rin-

kėjai manimi patikėjo nepaisant 
ant manęs išpilto purvo. Kris-
tupas Augustas Krivickas prieš 
mane ėmėsi šlykščios taktikos, 
bet jam tai nepadėjo“, – kalbėjo 
T. Tomilinas.    

„Valstiečiai“ rinko tiek 
pat kiek „Aušra“

A. Dudėnas Deltuvos šiau-
rinėje apygardoje surinko ma-
žiau balsų nei mūsų apygar-
doje triumfavusi jo LSDP. Už 
socialdemokratus Deltuvos 
šiaurinėje apygardoje balsavo 
net 23,5 proc. (nuo dalyvavu-
sių rinkimuose) rinkėjų.  Kaip 
minėjome, A. Dudėnas gavo 
19,6 proc., taigi beveik 4 pro-
centais mažiau nei jo partija. 
Tačiau ir tų rinkėjų simpatijų, 
kurias jis pelnė, pergalei užte-
ko su kaupu.

Visi kiti 8 kandidatai mūsų 
apygardoje rinko daugiau bal-
sų nei jų partijos. Net paskuti-
nę vietą užėmusio „žaliojo“ D. 
Rutkausko rezultatas (2,3 proc.)  
yra geresnis nei jo partijos sąra-
šo (1,6 proc.).

Tiesa, šis lyginimas nėra visai 
korektiškas, nes rinkėjai galėjo 
rinktis iš 9 kandidatų ir net 15 
partijų sąrašų. 

Už TS-LKD Deltuvos šiau-
rinėje apygardoje balsavo 13,7 
proc., už Anykščių rajono sa-
vivaldybės mero Kęstučio Tu-
bio atstovaujamą LVŽS – 13,3 
proc., už politinę partiją „Ne-
muno Aušra“ 13,1 proc., už De-
mokratų sąjungą 12,5 proc., už 
Liberalų sąjūdį – 6,3 proc., K. 
A. Krivicko „regionai“ surinko 
2,8 proc., Nacionalinis susivie-
nijimas 2,6 proc., Laisvės parti-
ja – 2,4 proc. balsų. Dar šešios 
partijos ar partijų sąrašai Deltu-
vos šiaurinėje apygardoje rinko 
mažiau nei po 2 proc. Absoliu-
tus autsaideris – Lietuvos lenkų 
rinkimų akcija - Krikščioniškų 
šeimų sąjunga gavo 25 balsus 
arba 0,16 proc. 

Partija „Nemuno Aušra“ 

mūsų apygardoje nekėlė savo 
kandidato, apie partijos lyderio  
Remigijaus Žemaitaičio ar jo 
komandos susitikimus su rinkė-
jais taip pat nesame girdėję. 

Meras liks Anykščiuose

LVŽS tik per plauką liko par-
lamentine partija. Ši partija ša-
lyje surinko 7,02 proc. balsų ir 
parlamente pelnė 6 mandatus. 
„Valstiečiai“ rinkimams regis-
travosi koaliciniu dariniu su 
buvusio kandidato į Prezidentus 
Igno Vėgėlės komanda, todėl 
jiems taikytas 7 proc. barjeras. 

LVŽS priešrinkiminiame są-
raše 22-oje pozicijoje įrašytas 
K. Tubis po rinkimų krito į 30-
ąją poziciją. 

LVŽS kandidatas vienmanda-
tėje apygardoje L.Pravilionis iš 
48 pozicijos partijos sąraše krito 
į 54-ąją, K. Tubio sesuo Daiva 
Svirelienė iš 94-osios vietos pa-
kilo į 62-ąją, UAB „Anykščių 
vandenys“ direktorius Marius 
Verbiejus iš 76-osios vietos kri-
to į 133-ąją.

Iš kitų partijų Anykščiams 
buvo svarbus tik judėjimas de-
mokratų sąraše. Kur kaip minė-
jome T. Tomilinas, po rinkimų 
likęs 8-uoju (buvo 7-as) jau už-
sitikrino Seimo nario mandatą.

Demokratų sąraše yra vi-
sas būrys anykštėnų, tačiau jų 
„vaikščiojimas“ po sąrašą reikš-
mės turi tik jų pačių įvaizdžiui. 
Antanas Baura tarp demokratų 
liko 68-as (buvo 42), Dominy-
kas Tutkus – 77-as (buvo 80), 
Lina Pagalienė – 92 (buvo 81), 
Regina Patalauskienė užėmė 
100-ąją vietą (buvo 53).

A. Dudėnas LSDP sąraše iš 
84 vietos pakilo į 66-ąją, Dai-
nius Žiogelis iš 102-os į 93-ąją. 

D. Puzinas TS-LKD sąraše iš 
75 vietos nusileido į 80-ąją, Ga-
brielė Griauzdaitė-Patumsienė 
iš 103 vietos pakilo į 87-ąją. 

I. Smalskienė liberalų sąraše 
iš 39-osios vietos krito į 49-ąją, 
Ainius Strazdas iš 99-osios kilo 

į 83-ąją, Giedrius Šiukščius iš 
106-osios į 103-ąją. 

K. A. Krivickas Regionų par-
tijos sąraše iš 11 vietos pakilo 
net į 4-ąją, tačiau ši partija ne-
įveikė 5 proc. barjero, tad rei-
tingo šuolis jam tik moralinė 
kompensacija už pralaimėtus 
rinkimus Deltuvos šiaurinėje 
apygardoje. 

Vilija Blinkevičiūtė – 
populiariausia politikė 
apygardoje

Deltuvos šiaurinėje apygardo-
je absoliučiai daugiausia pirmu-
mo balsų gavo LSDP lyderė Vi-
lija Blinkevičiūtė. Ją reitingavo 
1330 mūsų apygardos rinkėjų. 
A. Dudėnas mūsų apygardoje 
surinko 259, D. Žiogelis – 239 
pirmumo balsus.

TS-LKD lyderė Ingrida Ši-
monytė mūsų apygardoje gavo 
1031 reitingo balsą. D. Puzinas 
– 189, G. Griauzdaitė-Patum-
sienė – 125. 

Demokratų lyderis Saulius 
Skvernelis surinko 744 pirmu-
mo balsus. Jis Deltuvos šiauri-
nėje apygardoje buvo vieninte-
lis demokratas, rinkęs daugiau 
pirmumo balsų nei T. Tomilinas 
(512). A. Baura gavo 189, R. 
Patalauskienė – 131, L. Pagalie-
nė – 86, D. Tutkus – 64. 

Tarp liberalų daugiausiai 
Deltuvos šiaurinėje apygardoje 
pirmumo balsų surinko Vikto-
rija Čmilytė Nielsen  (478). I. 
Smalskienė gavo 211, G. Šiukš-
čius – 107, A. Strazdas – 91 pir-
mumo balsą. 

K. Tubis Deltuvos šiaurinėje 
apygardoje surinko 616 pirmu-
mo balsų. Iš „valstiečių“ už jį 
daugiau balsų gavo tik Aureli-
jus Veryga – 674. L. Pravilionis 
pelnė 373 pirmumo balsus. 

    
Arūną Dudėną stipriai 
palaikė ukmergiškiai

A. Dudėnas keturiose apy-
linkėse surinko daugiau nei 30 
proc. balsų. Jis didžiausią palai-
kymą turėjo Taujėnų (33,2 proc. 
(nuo galiojančių biuletenių)), 
Antrųjų Kurklių (32,4 proc.), 
Žemaitkiemio (31,6 proc.) ir 
Rečionių (31,4 proc.) apylin-
kėse. Trys iš šių apylinkių yra 
Ukmergės rajone, o A. Dudė-
nas yra ukmergiškis. O Antrųjų 
Kurklių kaime gyvena Anykščių 
socdemų lyderis D. Žiogelis.

T. Tomilinas per 30 proc. rin-
ko mažose Katlėrių (34,4 proc.) 
ir Skiemonių (30,5 proc.) apy-
linkėse. 

Už L. Pravilionį geriausiai 
balsavo Kurkliai (39,7 proc.) 
kuriuose jis gyvena, ir Šoveniai 
(30,5 proc.). 

D. Puzinas 22,6 proc. surinko 
Andrioniškyje, 21,2 proc. – El-

mos apylinkėje, 20,7 proc. – 
Staškūniškio apylinkėje.    

I. Smalskienė nei vienoje iš 
apylinkių neperkopė 20 proc. 
Geriausiai už ją balsavo Šlavėnai 
(17 proc.). Liberalė gerą rinkėjų 
palaikymą turėjo visose Anykš-
čių miesto apylinkėse. Liudiškių, 
Senamiesčio ir Janydžių apylin-
kėse už ją balsavo daugiau nei 
po 15 proc. rinkėjų, o Ažupiečių 
apylinkėje 13,4 proc.

K. A. Krivickui 23,2 proc. 
balsų sumetė Laičių (Ukmergės 
raj.) rinkėjai. Bet ir šioje apylin-
kėje K. A. Krivickas buvo tik 
antras. A. Dudėnas Laičiuose 
surinko 29,4 proc. balsų.  

Abu antrojo turo dalyviai – 
bendraamžiai

Ir T. Tomilinas, ir A. Dudėnas 
turi darbo Seime patirties. T. 
Tomilinas Seime dirba jau antrą 
kadenciją, o A. Dudėnas Lietu-
vos Respublikos parlamento na-
riu buvo 2012–2016 metais. 

Abu politikai gimę 1983-ai-
siais. Abu Vilniaus iniversite-
te baigė politikos mokslus. T. 
Tomilinas MRU dar yra baigęs 
Europos sąjungos administravi-
mo studijas, o A. Dudėnas – dar 
ir VU archeologiją. 

T. Tomilino privalomo regis-
truoti turto vertė 97 tūkst. eurų.  
Jis turi negrąžintą 63 tūkst. eurų 
paskolą. 

A. Dudėno deklaruoto turto 
vertė 298 tūkst. eurų, bet jis turi 
ir didesnę paskolą – 173 tūkst. 
eurų. 

Seimo rinkimų antrasis turas 
vyks spalio 27-ąją. 

8 apygardose Seimo nariai 
jau išrinkti

Seimo rinkimų pirmąjį turą 
Lietuvoje laimėjo LSDP, antri 
liko TS-LKD, o trečiąją vietą 
užėmė „Nemuno Aušra“. 

LSDP surinko 19,36 proc. 
balsų, TS-LKD – 17,96 proc., 
„Nemuno Aušra“ – 14,99 proc.

Į Seimą taip pat pateko De-
mokratų sąjunga „Vardan Lietu-
vos“ (9,24 proc.), Liberalų sąjū-
dis (7,70 proc.). Tik per plauką 
7 proc. barjerą peržengė Lietu-
vos valstiečių ir žaliųjų sąjūdis 
(7,02 proc.).

LSDP gavo 18 mandatų, TS-
LKD – 17, „Nemuno Aušra“ 
– 14, „Vardan Lietuvos“ – 8, 
Liberalų sąjūdis 7, o LVŽS – 6 
mandatus. 

8 vienmandatėse apygardose 
antrojo turo nebeprireiks. Jau 
pirmajame ture į Seimą išrinkti 
socialdemokratai vienmandati-
ninkai Vaida Aleknavičienė ir 
Eugenijus Sabutis, Lenkų rin-
kimų akcijos atstovai Jaroslav 
Narkevič ir Rita Tamašunienė, 
konservatorė Ingrida Šimonytė, 
liberalė Viktorija Čmilytė -Niel-
sen, „Nemuno Aušros“ lyderis 
Remigijus Žemaitaitis ir save 
išsikėlęs Viktoras Fiodorovas.

Antrąją vietą vienmandatėje Deltuvos šiauri-
nėje apygardoje užėmęs demokratas Tomas To-
milinas jau išrinktas į Seimą pagal Demokratų 
sąjungos „Vardan Lietuvos“ partijos sąrašą.   

Anykščių rajono savivaldybės meras Kęstutis Tu-
bis liko toli nuo patekimo į parlamentą. Dešinėje 
– merui per rinkimus talkinusi savivaldybės Kul-
tūros skyriaus specialistė Severina Šeštokaitė.  
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Rusijos raketos Poltavoje pražudė ir 
sužeidė beveik 400 žmonių 

Eldoradas BuTRIMAS. Specialiai iš Poltavos, ukraina

„Buvo truputį po devynių, kai ėjau su ketverių metų dukrele Olesia į maisto parduo-
tuvę, ir staiga kurtinantis sprogimas, net pritūpiau iš išgąsčio, o po to griebiau dukrą ir 
parkritau su ja ant žemės prie sūpynių. Tada pasigirdo ir antras toks pat žemę drebinan-
tis sprogimas, mažoji persigandusi ėmė verkti, švelniai ją užguliau, kad apsaugočiau nuo 
skeveldrų. Aplinkui suskambo ant žemės krentančių langų duženos, ėmė sutartinai kaukti 
mašinų signalizacijos, o už mūrinės tvoros pasirodė juodų dūmų debesis ir pasigirdo pagal-
bos šauksmai“, – pasakojo 27 metų Poltavos gyventoja Natalija Jaroš. 

Netrukus merginai paskam-
bino išsigandęs sutuoktinis 
Aleksandras, kuris atbėgęs jas 
drebančias parsivedė namo. Ši 
šeima kartu su merginos tėvais 
gyvena name, esančiame vos 
trisdešimt metrų nuo mūrinės 
tvoros, juosiančios Poltavos Ka-
rinį Ryšių institutą.

Penkiolikos sekundžių laiko-
tarpiu atskridusios dvi raketos 
„Iskander“ sukėlė vieną di-
džiausių tragedijų šiame kare – 
per sprogimą žuvo 55, o sužeis-
ti buvo 329 asmenys. Daugybė 
sužeistųjų liko be rankų ar kojų, 
trisdešimties padėtis tebėra kri-
tinė.

Kodėl Maskva savo taikiniu 
pasirinko 150 kilometrų nuo 
Rusijos sienos esantį miestą, 
ir kodėl būtent šį institutą žino 
vien Kremliaus vadovai? Ka-
dangi žurnalistai į instituto te-

ritoriją nebuvo įleisti, Poltavoje 
pasklido gandai, kad aukų yra 
daugiau nei pranešama, tačiau 
tai paneigė tiek medikai, tiek 
morgų atstovai.

Nepavyko išsklaidyti įtarimų 
dėl to, kad dėl tragedijos iš da-
lies yra kalti ir vietos kariškiai. 
Paaiškėjo, jog institute į paskai-
tas rinkosi ne tik studentai, bet ir 
į karą mobilizuoti vyrai, kuriems 
čia buvo  rengiami apmokymai. 

Be to, prieš dvi savaites karinė 
miesto administracija išplatino 
skelbimą, kuriame miestiečius 
ragino tapti institute formuojamo 
skraidyklių operatorių dalinio 
nariais. Tai esą galėjo tapti aki-
vaizdžiu įrodymu Kremliui, kad 
institutas iš dalies yra paverstas 
fronto karių ruošimo centru, mat 
po sprogimų Maskva gyrėsi, kad 
sunaikino Ukrainos karių bazę.

Įtariama, kad aukų kiekį padi-

dino ir tai, kad mobilizuoti kariai 
tą momentą kieme buvo sutelkti 
į vieną būrį rytinei rikiuotei. Taip 
tvirtina garsus karo žurnalistas 
Jurijus Butusovas, priminęs, jog 
Rusija jau kelis kartus kitose vie-
tose pražudė išrikiuotus karius, 
tačiau karininkai toliau daro nu-
sikalstamą klaidą. 

Tokį kaltinimą paneigė atsa-
kingi vietos karininkai, tačiau 
Ukrainos parlamento Gynybos 
komiteto pirmininko pavaduoto-
ja Maryana Bezuhla pareiškė, jog 
bus tiriami įtarimai dėl galimo 
aplaidumo minėtame institute.

Man Poltavoje tą dieną pavy-
ko prakalbinti du tragediją išgy-
venusius vaikinus, ir abu patvir-
tino, kad kiemas buvo nuklotas 
žuvusių bei sužeistųjų kūnais. 
Mobilizuotas 25  metų Maksi-
mas papasakojo, kad trečią sa-
vaitę buvo apmokymuose insti-
tute, o pasigirdus oro pavojaus 
sirenai, laiptais leidosi iš penkto 
aukšto į slėptuvę rūsyje, tačiau 
ten nusileisti nespėjo, nes vienas 
po kito pasigirdo du griausmingi 
sprogimai. 

Oro banga jį bloškė į sieną ir 
parvertė ant laiptų. Nuo dūmų ir 
dulkių esą buvo taip tamsu, jog 
nieko nesimatė net įjungus ži-
bintuvėlį. Aplink girdėjosi dejo-
nės ir pagalbos šauksmai, tačiau 
vėl pasigirdus oro pavojaus sire-
nai, vadas sušuko bėgti į lauką, 
nes baiminosi, kad dar atskridus 
raketai pastatas sugrius.

„Žuvo nemažai ir viduje, nes 
įgriuvę perdengimai sutraiškė 

dalį buvusių rūsyje, tačiau tai, ką 
pamačiau lauke, buvo siaubin-
ga. Aplink pilna negyvų, mėtosi 
kūnų dalys, pagalbos šauksmai. 
Priklaupiau prie kelių arčiausiai 
buvusių, tačiau neužčiuopiau 
pulso ir suvokiau, kad padėti 
negaliu. Netrukus vėl pasigirdo 
oro pavojaus sirena, ir buvo liep-
ta bėgti kuo toliau“, – pasakojo 
Maksimas.

Vaikiną labai prislėgė vaizdas, 
kad sužeisti kariai buvo krau-
nami į sunkvežimius, nes trūko 
greitosios pagalbos mašinų. Ta-
čiau didžiausią sukrėtimą patyrė 
regėdamas, kaip lavonai buvo 
sumetami į sunkvežimius vienas 
ant kito. Maksimas sakė nema-
nęs, kad su žuvusiais kariais taip 
nepagarbiai elgiamasi, ir pagal-
vojo, kad jį į morgą irgi būtų taip 
išgrūdę.

„Iš mano grupės, atrodo, nie-
kas nežuvo, bet iš kitų daug, ir 
tokių, kuriuos neblogai pažino-
jau. Žmona netikėjo, kad atsipir-
kau tik smulkiomis skeveldromis 
į ranką bei dešinės ausies apkur-
timu, tad prašė, kad atsiųsčiau 
nuotrauką, kurioje stoviu visu 
ūgiu. Ji ketvirtą mėnesį nėščia, 
jaudinuosi, kad stresas neatsi-
lieptų kūdikiui. Į frontą mobili-
zuoja nuo 26 metų, dar galėjau 
metus neiti, bet nusprendžiau 
keršyti už Bachmute žuvusius 
brolį bei krikštatėvį. Mamai ne-
sakysiu, kad buvau šiandien čia, 
jai ir taip sunku – serga vėžiu“, 
– kalbėjo vaikinas.

Maksimas sėdėjo ant šaligatvio 
paaukštinimo ir nepertraukiamai 
rūkė. Kalbėjo sulėtintai, sakė, 
kad jaučia galvos svaigimą ir ne-
didelį pykinimą, bet dėl galimos 
kontūzijos į medikus nesikreipė, 
nes norėjo, kad šie užsiimtų sun-
kiau sužeistais. Vaikinas tvirtina, 
kad tragedijos išvakarėse virš 
instituto kabojo žvalgybinė rusų 
skraidyklė, į kurią ukrainiečiams 
niekaip nepavyko pataikyti, ir ši 
vėliau nuskrido. 

Pykinimą teigė jaučiantis ir 
31 metų Sviatoslavas. Vyriškiui 
buvo praskelta galva, kai sprogi-
mo bangos pargriautas krito ant 
laiptų. Sviatoslavas prašė pokal-
bio neįrašinėti ir turėjau pažadė-
ti, kad jo pasakojimo neskelbsiu, 
nors šis buvo gana panašus į 
Maksimo.

Poltavoje gedulas tęsėsi tris 
dienas, ir visas tas dienas prie 
septynių ligoninių girdėjosi 
ašaros ir maldos žmonių, kurie 
rinkosi laukdami teigiamų žinių 
apie sužeistųjų būseną. Dalis 
sužeistųjų tebėra neatgavę są-
monės, tad nėra žinomos net jų 
pavardės. Dar didesnės raudos 
liejosi ties morgu, prie kurio 

Gelbėtojų tarnybos paviešinta nuotrauka – taip atrodo Instituto pastatas iš kiemo pusės.

Maksimas buvo sukrėstas vaizdų, kuriuos matė po sprogimo.

Gelbėjimo tarnybos psicho-
logei Lenai Dydyk sunkiau-
sia buvo guosti žuvusiųjų 
artimuosius.

užjaučia

Mirus Alvydui EIMON-
TUI, nuoširdžiai užjau-
čiame artimuosius – tely-
di Jus paguoda ir dvasios 
stiprybė šią sunkią netek-
ties valandą.

Agrokoncerno įmonių 
grupės kolektyvas

aukų atpažinimui rinkosi gimi-
naičiai. „Mūsų pagalbos labiau 
prireikė ne sužeistiesiems, bet jų 
bei žuvusiųjų artimiesiems“, – 
pasakė Gelbėjimo tarnybos psi-
chologė Lena Dydyk. 

Prie Instituto vartų man pavy-
ko nuotraukoje įamžinti skaus-
mingai prieštaringą akimirką. 
Kairėje nuotraukos pusėje žmo-
na bučiuoja vyrą ir džiaugiasi, 
kad jis netapo sprogimo auka, 
o dešinėje apsiverkusi moteris 
skaito ką tik gautą raštą, jog su-
tuoktinis žuvo. Džiaugsmas ir 
neviltis – tarsi neišskiriami paly-
dovai kare.

Ne pagal amžių didelius išgy-
venimus tenka patirti ir vaikams. 
Trys prie instituto tvoros užkal-
binti paaugliai prisipažino, kad 
gyvena gretimuose namuose, 
yra labai persigandę bei maldau-
ja tėvų išvežti juos kuo toliau 
nuo instituto.

Institutas buvo įkurtas 1968 
metais, du kartus buvo pripažin-
tas geriausiu šioje srityje visoje 
SSSR. Nepriklausomoje Ukrai-
noje jame įvyko pertvarkymai, 
kelis kartus keitėsi pavadinimas 
ir pavaldumas. Nuo 2013 metų 
oficialiai tai – Karinis telekomu-
nikacijų ir informacijos institu-
tas, tačiau sutrumpintai ir toliau 
yra vadinamas Kariniu Ryšių 
institutu. 
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savaitgalio diskusija

(Kalba netaisyta – red. past.)

„Savaitgalio diskusija“ portale anyksta.lt – nuolatinė 
portalo rubrika. Baigiantis kiekvienai darbo savaitei, kvie-
sime skaitytojus portale anyksta.lt diskutuoti anykštėnams 
aktualiomis temomis, o antradieniais „Anykštoje“ spaus-
dinsime šių diskusijų apžvalgas. 

Aknystos socialinės globos namuose – vibroakustinės 
terapijos kabinetas: inovatyvi pagalba sveikatai gerinti

Vibroakustinės terapijos 
įranga – tai unikali technologi-
ja, kuri sujungia muzikos klau-
symą, vibracijų pojūčius ir vaiz-
dinės stimuliacijos privalumus. 
Kabinete įrengta terapinė siste-
ma leidžia ne tik girdėti švelnią, 

atpalaiduojančią muziką, bet ir 
jausti vibracijas, sklindančias per 
specialią įrangą, kurios poveikis 
juntamas visame kūne. Be to, 
terapija pritaikoma su vaizdais, 
kurie papildo ramybę ir pusiaus-
vyrą teikiančią aplinką.

Nauda sveikatai ir psicho-
loginei gerovei

Vibroakustinė terapija yra 
moksliniais tyrimais pagrįstas 
metodas, padedantis mažinti 
stresą, įtampą ir fizinius skaus-
mus. Tai yra ypač svarbu glo-
bos namų gyventojams, kurie 
dažnai susiduria su lėtinėmis 
ligomis, fiziniais negalavimais 
ar emociniu nuovargiu. Ši te-
rapija gali padėti sumažinti 
nerimą, pagerinti miego koky-
bę, skatinti atsipalaidavimą bei 
pagerinti gyvenimo kokybę. 
Taip pat terapija gali būti nau-
dinga žmonėms, kenčiantiems 
nuo neurodegeneracinių ligų, 
tokių kaip Alzheimerio liga ar 
Parkinsono liga, nes ji padeda 
sumažinti raumenų įtampą ir 
padeda nuraminti protą.

Svarbu pažymėti, kad vibro-
akustinė terapija naudinga ne 
tik globos namų gyventojams, 
bet ir darbuotojams, kurie dir-
ba itin atsakingą ir emociškai 
įtemptą darbą. Globos namų 
personalui ši terapija tapo būdu 
atsikvėpti, pasisemti energijos 
ir stiprinti psichologinę svei-

katą. Atlikta terapija gali su-
mažinti pervargimo, emocinio 
išsekimo bei „perdegimo“ rizi-
ką, kuri dažnai lydi tuos, kurie 
dirba socialinėje srityje.

Pasirašyta panaudos sutartis
Oficialiai įranga Aknystos 

globos namuose įdiegta pagal 
„Vibroakustinės terapijos 
įrangos modulio panaudos 
sutartį“, kurią trims kalendo-
riniams metams pasirašė soci-
alinės globos namų direktorius 
Arūnas Kiaušas ir Šv. Kazimie-
ro ordino Didysis Magistras 
Henrikas Armoška-Eismontas. 
Šis gestas - tai ne tik finansinė 
parama, bet ir bendradarbiavi-
mas tarp nevyriausybinės or-
ganizacijos ir socialinės globos 
sektoriaus, siekiant pagerinti 
gyvenimo kokybę ir sveikatą 
tiems, kam jos reikia labiau-
siai.

2021 - 2024 metų rezultatai: 
didėjantis terapijos poreikis

Vibroakustinės terapijos ka-
binetas iš karto sulaukė didelio 
dėmesio tiek iš globos namų 

gyventojų, tiek iš personalo 
pusės. Iki 2024 metų rugsėjo 
mėn. šią terapiją išbandė net 22 
globos namų darbuotojai bei 
41 globos namų gyventojas, iš 
viso buvo surengti 338 terapi-
jos seansai. Šie skaičiai rodo, 
kad ši terapija tapo neatsiejama 
globos namų kasdienybės dali-
mi, teikdama svarbią pagalbą 
tiek fizinei, tiek psichologinei 
bendruomenės narių gerovei.

Kas laukia ateityje?
Globos namų vadovybė ir to-

liau ieško modernių būdų, kaip 
padėti savo gyventojams bei 
personalui stiprinti sveikatą ir 
gerovę, apimančią fizinę, emo-
cinę bei socialinę savijautą. Vi-
broakustinė terapija yra puikus 
pavyzdys, kaip modernios tech-
nologijos gali būti integruotos į 
globos namų kasdienybę, prisi-
dedant prie visapusiško sveika-
tos gerinimo.

Informaciją parengė:
Rima ZAkARkIENĖ

Aknystos socialinės globos 
namų vyriausioji socialinė 

darbuotoja  

2021 m. rugsėjo 30 d. Aknystos socialinės globos namuo-
se duris atvėrė naujas ir inovatyvus vibroakustinės terapi-
jos kabinetas, skirtas tiek globos namų gyventojams, tiek 
darbuotojams. Šis kabinetas buvo įrengtas pasinaudojant 
dosniu Šv. Kazimiero ordino Didžiojo Magistro Henriko 
Armoškos-Eismonto finansavimu. Su šia pagalba globos 
namų bendruomenė turi galimybę nemokamai naudotis 
šiuolaikiška terapine įranga, kuri skirta fizinei ir psicho-
loginei sveikatai gerinti.

Kokį norėtumėte matyti Anykščių turgų?
Anykščių rajono savivaldybės užsakymu bus rengiama Anykščių miesto turgaus urba-

nistinė koncepcija. Kokį norėtumėte matyti miesto turgų ateityje? Ar reikėtų šia proga 
pasinaudoti ir turgui numatyti kitą vietą? O gal pakaktų turgų tik sumažinti?

Ona: „Kam reikia tokio dide-
lio turgaus, jei jis 5 dienas per 
savaitę būna beveik tuščias? 
Reikia išnaudoti racionaliau 
turgaus teritoriją.“

Svečias: „Turgus yra geroje 
vietoje, tiktai trūksta ten tvar-
kos. Reikia teritoriją išasfal-
tuoti, tinkamai aptverti, palai-
kyti nuolatinę tvarką ir švarą, 
įrengti normalius prekystalius, 
pastoges prekiautojams ir pan. 
Juk yra neblogai tvarkomų tur-
gaviečių, pavyzdžiui, Utenoje. 
Pas mus turguje sėdi tik kelios 
moterėlės, parduodančios gėles, 
batus, grybus, obuolius ir pan. 
Didžiąją dalį užima prekeiviai 
dėvėtais rūbais. Pristatyta dau-
gybė kioskelių, bet nežinia, ar 
kada jie veikia. Tualetai bevil-
tiškai atgyvenę, nejaugi negali-
ma įrengti patogių, šiuolaikiš-
kų?“

Kas gali paneigti?: „Labai 
tyliai buvo numarintas Anykš-
čių ūkininkų turgus. Jo vietoje 
atsirado automobilių saugojimo 
aikštelė, o paskui tik švyst, ir 
stovi „mama“ maxima. Kas gali 
paneigti, kad dabar nekurpiamas 
planas-chuliganas sunaikinti iš-
likusį miesto turgų? Kam pani-
žo nagai: vietiniams liberalams, 
socdemams, konservatoriams 
ar skvernelininkams? Baisu tai, 
kad anykštėnų nuomonė nei 
savivaldybės administracijai, 

nei tarybos nariams visiškai 
nerūpi. Miestelėnai pavieniui 
kariauja dėl medžių, dėl A. Vie-
nuolio muziejaus išsaugojimo, 
dėl aplinkos tvarkymo, dėl mo-
tociklininkų naktimis keliamo 
triukšmo ir pan. Jokių apklau-
sų, jokių susirinkimų apie tai, 
kas rūpi anykštėnams nėra. Bet 
yra interesas užgrobti visiems 
anykštėnams priklausantį gardų 
kąsnį – juk parduota miesto tur-
gaus žemė atneštų pelno kažku-
riam vietiniam „stepukoniui”. 
Siekiama viską privatizuoti, 
trinkelizuoti, užmaximanti ar 
užnorfinti. Anykščiai jau daug 
metų neturi nuoširdžių, patrio-
tiškai nusiteikusių vadovų. To-
dėl miestas praranda savo vei-
dą, savo žavesį ir jaukumą.“

Manau: „Prastas mūsų tur-
gus ir manau, kaip ir daugelis 
žmonių, kad nepasikeis. Nuei-
nam sekmadienį, o kas jame? 
Tie patys keli daržovių perpar-
davinėtojai (tik keletas savo 
parduoda) ir drabužių palapi-
nės, ir tai ne kažkas su kosmi-
nėmis kainomis. Nesinori pirkti 
mėsos gaminių iš autobusiuko 
– irgi tie patys. Labai norėtųsi, 
kad būtų mėsos salytė (nors ir 
nedidelė), matytųsi, kaip suma-
lama mėsa ir žinai žmogus, ką 
nusiperki. Labai tvarkos trūks-
ta, viskas apšiurę.“

Prekeivė: „Labai patogu 

komunalinio administracijai 
nurašyti surenkamus pinigus 
pagal privalomas komunali-
nes rinkliavas iš gyventojų ant 
tokio turgaus administravimo 
sąnaudų, o valdžios politikai iš 
rajono tarybos ir net iš Seimo 
ir jų patarėjai, sėdintys Anykš-
čiuose ant mokesčių mokėtojų 
suneštų „pagalvių“, visiškai 
patenkinti ir net naudoja turgų 
politinei reklamai skleisti, ne-
sigėdydami, kad net higienos 
ir sanitarijos normų neatitinka 
turgaus infrastruktūra dėl čia 
dirbančių žmonių.“

Aha: „Prieš 20 ir daugiau 
metų turgus buvo aktualus – da-
bar, kai įvairios parduotuvės ant 
kiekvieno kampo, kai galima 
norimas prekes užsisakyti in-
ternetu, ir dažnu atveju galima 
rasti geresnės kokybės prekių ir 
už mažesnę kainą. Turgaus for-
matas kaip ir nebeturi prasmės. 
Į turgų eina vyresnio amžiaus 
žmonės vien iš įpratimo. Sa-
votiškas ritualas. Aš paskutinį 
kartą buvau turguje gal prieš 15 
metų, o gal dar seniau.“

Konkretūs pasiūlymai: 
„Turgaus situacijai Anykš-
čiuose pagerinti milijonų tikrai 
nekainuos: šiek tiek asfalto ar 
trinkelių palei pietinį pakraštį, 
suremontuot WC, pastatyt pa-
prastų paprasčiausius suoliu-
kus (tik jokiu būdu ne po tūks-

tantį eurų brangumo, kaip kad 
miesto centre vietinė architek-
tė galimai parūpino) ir valio. 
Anykštėnai – kuklūs žmonės, 
tad marmuro ir paauksuotų 
šviestuvų nereikalauja. Bet 
yra nuojauta, kad turgus, kaip 
miestelėnų viešoji erdvė, tie-
siog specialiai netvarkomas 
ir stengiamasi jį numarinti, 
pasakojant pasakas, kad turgų 
komunaliniui brangu išlaiky-
ti, kad neapsimoka išlaikyti, 
kad niekas čia nevaikšto, kad 
reikia čia kažką kito daryti. 
„Kam reikia tų milžiniškų ke-
liasdešimt tūkstančių visokiem 
neskoningiem kalėdiniam bliz-
gučiam, kam ištaškyta beveik 
pusantro milijono tragiškiems 
Ramybės ir Pušyno aplinkos 
„pagerinimo” projektams? O 
kiek kainavo miesto koplyčios 
aplinkos „rekonstrukcija“? 
Anykštėnų mokami mokesčiai 
turi būti tikslingai skiriami jų 
pačių viešųjų erdvių pagerini-
mui, o ne beprasmiam ištašky-
mui ir naujų monopolinių pre-
kybos tinklų steigimui.“

Atsakymas: „Kokį norė-
tumėme matyti miesto turgų 
ateityje? – Bent jau tokį, koks 
yra dabar, o ne sunaikintą ir 
paverstą beveidžiu prekyb-
centriu. Anykščių turgus tarsi 

Vilniaus stadionas. Stadio-
nas nesėkmingai statomas 30 
metų, o Anykščių turgus ryš-
kesnių pagerinimų miestelėnų 
patogumui taip pat nesulaukia 
30 metų. Anykštėnams reikia 
visko: geros ligoninės, polikli-
nikos, mokyklų, bankų, igni-
čių, telijų atstovybių, maisto 
ir pramoninių prekių parduo-
tuvių, pašto, kultūros įstaigų. 
Turgaus irgi reikia. Jei mies-
tas turėtų patriotiškai nusitei-
kusių žmonių savivaldybėje, 
turgų galima ir būtina pavers-
ti puikiu traukos centru ne tik 
anykštėnams, bet ir miesto 
svečiams. Patyrę keliautojai 
visada stengiasi aplankyti vie-
tinius turgus, kad pajustų tikrą-
jį, nesumeluotą reklaminėse 
brošiūrose tos šalies gyventojų 
charakterį, savitumą, tradici-
jas, ekonominį lygmenį. Ko 
reikia labiausiai, norint sutvar-
kyti mūsų miesto turgų? Reikia 
idėjų, vietinės savivaldybės 
atstovų noro dirbti anykštėnų 
labui, noro atsispirti piniginę 
išraišką turinčioms pagundoms 
subjauroti dar vieną gerą mies-
to erdvę prekybinio x tinklo 
gremėzdu . O labiausiai reikia 
pačių anykštėnų vieningumo ir 
bendruomeniškumo.“
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LANGŲ, DURŲ, 
SPYNŲ REMONTAS 
Tel. +370 685 34 794. 
www.tvarkingilangai.lt

AVINAS. Nelengvas laikas 
dėl didelio darbo krūvio arba 
sveikatos sutrikimo. Nerimą 
kels konkurentai. Turėsite, į ką 
atsiremti, kuo pasikliauti, jeigu 
teisingai ir sąžiningai elgsitės.

JAUTIS. Būsite azartiški ir 
labai nusiteikę saviraiškai, vieni 
- sportinei, kiti - kūrybinei. Sten-
kitės į gera pakreipti santykius 
su vaikais, mylimu žmogumi.

DVYNIAI. Geriausia būtų at-
sidėti šeimai. Žinoma, su sąlyga, 
kad jums malonu rūpintis arti-
mųjų gerove. Stenkitės savo rei-
klumu, priekabumu nesugadinti 
kitiems nuotaikos.

VĖŽYS. Sunkumai gali išpro-
vokuoti jus elgtis neįprastai drą-
siai, atvirai rėžti tiesą į akis. Ne-
derėtų pernelyg kištis į svetimus 
reikalus, kitus mokyti, kritikuoti.

LIŪTAS. Galvosite apie pi-
nigus, naudą ir kaip daugiau už-
sidirbti. Jeigu seniai ketinote ką 
nors padovanoti artimam žmo-
gui, nelaukite ypatingos progos 
- dovanokite dabar.

MERGELĖ. Į paviršių ver-
šis jūsų energija, aistra, taip pat 
pyktis, agresija. Galite sulaukti 
savo pastangų įvertinimo. Ta-
čiau tykos ir nuostoliai. Būkite 
atsargesni.

SVARSTYKLĖS. Elgsitės 
gana keistai. Jums gali pasiro-
dyti, kad esate palikti likimo 
valiai ar kad susirgote. Santykių 
nesiaiškinkite - viskas išsispręs 
savaime.

SKORPIONAS. Jautriau 
nei paprastai reaguosite į drau-
gų nuomonę bei kritiką. Aplink 
save nesunkiai subursite bendra-
minčius, tačiau ir slapti priešai 
gali įsimaišyti tarp draugų.

ŠAULYS. Darbe nestigs 
įtampos ir pakelto balso. Regis, 
laipsniškai impulsyvumą pakeis 
subtilesnis nusiteikimas ir tole-
rantiškesnis požiūris į aplinki-
nius.

OŽIARAGIS. Tikriausiai 
atsiras tokių asmenų, kurie 
įvertins jūsų nuomonę, pažiū-
ras, tačiau su tokiu pat pasise-
kimu galite kitiems padaryti ir 
blogą įspūdį. Būkite lankstūs, 
objektyvūs.

VANDENIS. Regis, bus sku-
bių reikalų, susijusių su finan-
sais. Jeigu išvykstate į kelionę, 
nepamirškite pasiimti reikalingų 
dokumentų.

ŽUVYS. Verčiau nieko neda-
rykite supykę, nes sugadinsite ne 
tik savo, bet ir kitų nervus. Ver-
čiau susitikite su artimais gerais 
draugais - jie padės išsiblaškyti, 
atsikratyti nerimo.

Pjauna medieną pagal jūsų 
duotus matmenis.

Perka apvalią medieną.
Parduoda medienos atraižas. 
Gamina padėklus. Galimas 

gaminių pristatymas.
Mob. +370 686 86 702.

Kaminų įdėklai, 
pristatomi kaminai.

Skarda 0,6–0,8 mm storio. 
Kaminų remontas, angų didini-
mas, galvutės mūrijimas, skar-
dinimas, židinių statyba. Stogų 
dengimas. Patirtis 20 m.
Mob.: +370 612 36 705, +370 652 37 118.

Nuoma

Išsinuomotų žemės ūkio pa-
skirties žemę Anykščių raj. 
Dirbamus laukus. 180-270 
Eur/ha.

Mob. +370 627 25 989.

Paslaugos

Vidaus ir lauko apdailos dar-
bai: plytelių klijavimas, lamina-
to, parketlenčių klojimas, gipso 
kartono montavimas, glaisty-
mas, dažymas ir t. t. Vyksta į 
kitus rajonus.

Mob. +370 679 22 360.

Specializuotas „Traidenis“, 
„August“, „Biomax“, „Švaistė“ 
įrangos montavimas, servisas. 
Konsultacijos.

Mob. +370 641 93 058.

UAB „JONROKA“ NUOLAT ORGANIzUOJA:
A1, A2, A, B, BE, C, CE kategorijų vairuotojų kursus; 95 k. mokymus; 

B kategorijos praplėtimą (A1),
Papildomus mokymus praradusiems vairuotojo pažymėjimą arba pažeidusiems KET.

B kategoriją mokome vairuoti automobiliu automatine pavarų dėže.
Į kursus prašome registruotis internetu, puslapyje www.jonroka.lt 

arba telefonu +370 657 68 156, +370 698 70 127.

Kuras

Pasvalio kuro bazė parduoda: 
akmens anglis, baltarusiškus 
durpių briketus, uosio pjuvenų 
briketus. Greitai atveža. 

Mob. +370 611 47 405.

Malkas, turi sausesnių, veža 
kaladėmis arba skaldytas po 
8 arba 12 erdm., miškavežiais 
po 30 erdm.

Mob. +370 648 84 052.

Malkas, Anykščių r. Greitas 
pristatymas. Turi ir sausų.

Mob. +370 675  63 191.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškavežiu. 

Mob. +370 684 81 890.

Malkos skaldytos ir kaladė-
mis.

Mob. +370 623 56 844.

Nebrangiai beržines, juodalks-
nio malkas kaladėmis, skaldy-
tas. Perka įvairios būklės miš-
kus.

Mob. +370 694 13 180.

PiGiNTOS SKALDYTOS 
MALKOS Už 

NESKALDYTŲ KAiNą.
Beržas, juodalksnis, drebulė. 

Vežame ir kaladėmis,
po 5,10,13,15 metrų.

Mob. +370 600 22 488.

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. +370 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. +370 699 60 871, 
+370 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Ieško savo „svajonių sody-
bos“– arba jai tinkamos vietos 
(sklypo)! Atlygina už jums ži-
nomą informaciją. Skambinkite 
su įvairiais pasiūlymais!

Mob. +370 608 44 340.

Superkame KARvES, 
bULiUS iR TELYčiAS 

„KREKENAvOS 
AGROFiRMOS“ 

Supirkėja Olga Smailienė. 
Mob. +370 612 02125.

Medžio apdirbimo įmonė 
TiESiOGiAi PERKA 

MišKą 
su žeme arba išsikirsti.
 Domina įvairūs plotai.
Mob. +370 686 86 702.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. +370 687 76 191.

AGRO įmonė aukščiausio-
mis kainomis superka įvairių 
veislių veršelius iki 3 mėn., 

bei avis, ypač brangiai Belgų 
mėlynuosius. Sveria el. 

svarstyklėmis, moka PVM, 
dirba ir savaitgaliais, nurašo.

Mob.: +370 659 95 647, 
+370 604 44 438.

BRANGIAI PERKAME 
MIŠKUS SU ŽEME IR 

IŠSIKIRTIMUI
Pusamžius, brandžius, malkinius. 
Tvarkome vėjovartas, vėjolaužas, 

džiūstančius miškus.
Mob. +370 672 05 341.

brangiai superkame 
įvairius automobilius, 

išrašome sunaikinimo pažymė-
jimus paramai gauti, paruošia-
me dokumentus, atvykstame 

pasiimti į vietą visoje Lietuvoje.
 Mob. +370 646 17 715.

Įmonė - mišką su žeme arba iš-
sikirsti, domina įvairūs variantai!

Mob. +370 613 60 016.

Tarptautinė kompanija, visoje 
Lietuvoje brangiai miškus – 
brandžius, jaunus, iškirstus.

Mob. +370 687 56 029.

Automobiliai

Automobilius, mikroautobu-
sus, visureigius.

Mob. +370 648 67 177.

Automobilius, išrašo utilizacijos 
pažymą kompensacijai gauti. 

Mob. +370 629 10 247.

Gyvuliai

Nuolat brangiai: karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. +370 656 40 439. 

Dengia stogus, skardina vė-
jalentes, kraigus, kaminus, 
kala dailylentes, montuoja 
lietvamzdžius, lydo bituminę 
dangą. 

Mob. +370 671 64 859.

Teleloto. Tiražas 1488 Žaidimo data: 2024-10-13 Skaičiai:  74 42 43 24 35 8 17 40 48 73 19 25 22 44 49 
32 2 26 70 68 55 50 29 6 45 67 34 58 46 4 54 56 28 59 57 52 13 36 64 60 66 (Teleloto+ pirmieji 11 kamuoliu-
kų, keturi kampai, eilutė, įstrižainės) 39 9 75 61 69 62 72 20 3 38 21 15 (visa lentelė) Prizai Žaidimas Laimė-
jimas Laimėtojų skaičius Užbraukus visą lentelę 11426.00€ 2 Užbraukus įstrižaines 11.00€ 669 Užbraukus 
eilutę 3.00€ 9310 Užbraukus keturis kampus 9.00€ 4654 Papildomi prizai Bilietas Prizas 0044320 Telefonas 
Samsung Galaxy Flip6 0055923 Telefonas Samsung Galaxy Flip6 0088676 Telefonas Samsung Galaxy Flip6 
0181257 Telefonas Samsung Galaxy Flip6 0235212 Telefonas Samsung Galaxy Flip6 027*263 Planš. komp. 
Samsung Tab S9 0086312 TV turnyras 500 Eur į namus 0109275 TV turnyras 500 Eur į namus 0115253 
TV turnyras 500 Eur į namus 0154437 TV turnyras 500 Eur į namus 0193773 TV turnyras 500 Eur į namus 
0225037 TV turnyras 500 Eur į namus 0231036 TV turnyras 500 Eur į namus 0257556 TV turnyras 500 Eur į 
namus 0276422 TV turnyras 500 Eur į namus 006*392 Ausinės SAMSUNG Galaxy Buds 019*031 Ausinės 
SAMSUNG Galaxy Buds 025*453 Ausinės SAMSUNG Galaxy Buds 0141391 TOYOTA HILUX 015*726 
Pakvietimas į TV studiją 022*382 Pakvietimas į TV studiją 024*014 Pakvietimas į TV studiją 001*309 Išma-
nusis laikrodis Samsung 003*143 Išmanusis laikrodis Samsung 018*920 Išmanusis laikrodis Samsung

Kita

Lietuvišką kiaulių skerdieną, 
svilintą. Kaina nuo 3,65 Eur/
kg. Puselės svoris 50-60 kg, 
atveža. Parduoda akmens an-
glį 300 Eur/t, durpių briketus 
195 Eur/t. 

Mob. +370 607 12 690.

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 – 21 proc. Atsiskaito 
iš karto, sveria elektroninė-
mis svarstyklėmis.

Mob.: +370 687 21 828, 
+370 675 95 128.

Visoje Lietuvoje perkame miš-
ką, nuo 6000 Eur/ha, su žeme 
arba išsikirtimui, gali būti mal-
kinis, jaunuolynai, nesutvarkyti 
dokumentai, areštuotas antsto-
lių. Padedame susitvarkyti do-
kumentus. Atsiskaitome iškart. 

Mob. +370 600 29 417.
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anekdotas

oras
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mėnulis
spalio 15-16 d. – priešpilnis,
spalio 17 d. – pilnatis.

Aurelija, Galius, Jadvyga, 
Margarita, Gutautas, Gretė, 
Dovaldė, Ambraziejus, 
Greta, Dovaidas, Dovaidė.

Ignacas, Kintautas, Gytė, 
Marijonas, Margarita, 
Ignotas.

Teresė, Galimintas, Domantė, 
Leonardas.

šiandien

spalio 16 d.

spalio 17 d.

vardadieniai

Jonas sako savo žmonai:
- Prieš dvi savaites mečiau 

rūkyt, prieš mėnesį - gert. Da-
bar atėjo tavo eilė...

***
Ligoninė, palata su distrofi-

kais. Į palatą užeina gydytojas:
- Sveiki, ereliai!
- Gydytojau, kokie mes jums 

ereliai...
- O tai kas vakar po palatą 

ratu skraidė, kai ventiliaciją 
įjungėm?

***
Išsivoliojo dramblys mil-

tuose, priėjo prie veidrodžio ir 
sako:

- Na, nieko sau koldūniukas!

***
Ištraukė senis tinklą iš jūros 

ir rado joje vieną vienintelę žu-
velę, kuri jam tarė:

- Paleisk mane. Aš tris tavo 
norus išpildysiu...

Ir suprato senis, kad japonai 
apie Fukušimą dar daug ką nu-
tyli...

***
Ateina sūnus pas mamą ir 

klausia:
- Mama, o kas dovanas neša? 

Kalėdų senis?
- Taip, sūnau.
- O kas vaikus atneša? Gan-

dras?
- Na taip, tu teisus.
- O tai kam mes tėtį laiko-

me?

***
Škotija:
- Dukrele, nelakstyk paskui 

kiekvieną sijoną...

Traupio botanikos sodas sulaukė talkos

(Atkelta iš 1 psl.)
Vienas pagrindinių talkos 

organizatorių, Lietuvos den-
drologų draugijos pirmininkas 
Arvydas Rutkauskas sakė, kad 
draugija kasmet organizuoja 
talkas. 

„Šiais metais turėjome kelis 
variantus, bet po Sigučio ne-
tekties talką čia pasiūlė Loreta 
Simaškienė, mūsų valdybos 
narė. Abejonių nebekilo nie-
kam. Atvykę pagerbti Sigučio 
į šermenis, kalbėjome apie 
parką, problemą, kad jis liko 
be šeimininko, pasivaikščiojo-
me po sodą. Pasitaikė, kad tuo 
pačiu metu pasivaikščioti išėjo 
ir vicemeras Dainius Žiogelis, 
kuris kalbėjo, kad nebėra specia-
listų, kurie galėtų prižiūrėti sodą, 
išlaikyti, kad neprapultų visa 
sistema. Prieš tai, prie Kultūros 
namų durų, su Seimo nare Vilija 
Targamadze kalbėjome, kad den-
drologai, „Medumėlės“ klubo 
nariai galėtų kažką nuveikti šioje 
srityje. O vicemeras sakė, kad gal 
jis galėtų parko priežiūrą perduo-
ti panaudai, kad ją galėtų vykdyti 
visuomeninė organizacija ar kaž-
kas panašaus. Nei parduoti, nei 
privatizuoti šio sodo negalima 
nei etiškai, nei teisiškai“, – kal-
bėjo A. Rutkauskas.

Dendrologų draugijos pirmi-
ninkas teigė manantis, kad sode 
galėtų būti du ar trys etatai dar-
bininkų, kurie galėtų veiklą vyk-
dyti ištisus metus: „Reikalinga 
ir mokslinė veikla, ne vien para-
vėti, nušienauti. Čia nėra mies-
to parkas, kuriame – penkios 
hortenzijos ir dvidešimt pušų. 
Čia yra didžiulė vertybė. Sodas 
galėtų būti universiteto, kolegi-
jos filialas. Kol tai bus įvykdyta, 

kuracinę sutartį galėtų vykdyti 
visuomeninės organizacijos, kad 
nebūtų tarpo, kuomet sodu nesi-
rūpina niekas“. 

Išgenėję medžius, krūmus, 
atlikę kitus reikalingus darbus, 
talkininkai buvusios Traupio 
mokyklos kieme susibūrė užkąs-
ti, pagerbė S. Obelevičių tylos 
minute, pasidalijo prisiminimais 
apie kolegą, bendražygį, draugą. 
Dendrologų draugija atsivežė du 
labai retus lauralapius ąžuolus, o 
sodininkai Artūras ir Loreta Poš-
kai padovanojo kaštainį.

Vieną ąžuoliuką dendrologai 
įteikė Beržoto dendrologinio par-
ko įkūrėjui, biomedicinos moks-
lų daktarui Stasiui Juknevičiui, 
kuris, įpusėjęs devintąją dešimtį 
metų, nedvejodamas atvyko pa-
dėti. 

Kitas ąžuoliukas buvo paso-
dintas S. Obelevičiaus garbei. 

Lietuvos dendrologų draugijos 
informacijos skyriaus vadovė 
Edita Medeina kolegoms kalbėjo:  
„Visi žinome, kad ši vieta – labai 

ypatinga. Kartu atvažiavome ne 
tik patalkininkauti, bet ir prisi-
minti, drauge mintimis pabūti su 
mūsų kolega, kuris šį sodą įkūrė, 
kiek meilės ir jėgų čia įdėjo“, o 
kolegė Elena prisiminė pirmąjį 
susitikimą su S. Obelevičiumi:

„Jis įvyko Klaipėdos botani-
kos sode. Savaitgalis. Migruoju. 
Pareina žmogus nuo pakalnės. 
Galvoju: kas čia vaikšto toks? 
Jis, priėjęs, man ir sako: „Žiūriu, 
pas jus viskas čia susodinta sis-
tematiniu būdu.“ Aš ir galvoju: 
nedurnas žmogus atėjo. Daugiau 
kas ateina, pasako, kad pas jus 
gražu, ačiū, viso gero.“ 

S. Obelevičiaus žmona Alytė 
dėkojo visiems už talką – ji bu-
vusi labai jautri...

„Net nežinau, ką jis dabar pa-
sakytų, sėdėdamas ant debesėlio. 
Daliai būtų sakęs: „Nelieskit, tik 
nieko nelieskit!“ O su sodu reikia 
kažką daryti… Esu dar jo svei-
ko ne kartą klaususi: kas bus su 
sodu, kai tavęs nebebus? Atsa-
kydavo, kad kas gali būti – kaip 

buvo, taip ir bus. Jis negali likti 
niekieno… Moterys, kurios čia 
turi etatą ir pusę, yra nepajėgios 
jo viso prižiūrėti“, – kad Traupio 
botanikos sodas turi būti išsaugo-
tas, sakė A. Obelevičienė.

Išvykdami talkininkai aplankė 
S. Obelevičių amžinojo poilsio 
vietoje, kur padainavo porą pa-
triotinių dainų, taip pat susirado 
ant kapų tvoros augančią, būtent 
Sigučio atrastą, šerinę kalnarūtę 
bei juokaudami pažadėjo kitąmet 
atsodinti tai, ką sode išgenėjo. 

Traupio botanikos sodas uni-
kalus tuo, jog yra sukurtas vieno 
žmogaus rankomis, jis yra vienin-
telis mokyklinis botanikos sodas 
visoje šalyje. S. Obelevičius jį 
pradėjo sodinti 1989-aisiais, vos 
pradėjęs dirbti Traupio pagrindi-
nės mokyklos direktoriumi ir bio-
logijos mokytoju. Šiuo metu sode 
auga apie 12 tūkst. rūšių augalų, 
kuriuos sodo šeimininkas parsive-
žė, parsisiuntė iš įvairiausių šalių. 
„Čia yra visas pasaulis“, – yra sa-
kęs S. Obelevičius.

Gamtininkas, botanikas, moky-
tojas ekspertas S. Obelevičius visą 
laisvą laiką skirdavo savo sodui – 
ten sodindavo, sėdavo, ilsėdavosi. 
Visi, atvykę į Traupį pas S. Obele-
vičių, žinodavo, kur jį rasti – sode. 
Taip, paklausti, kur gyvena Sigu-
tis, nurodydavo ir traupiečiai…

S. Obelevičius – 14 knygų 
apie gamtą, daugybės straipsnių 
autorius ir bendraautoris, buvo 
vienas pagrindinių Lietuvos retų 
ir saugomų augalų pažinimo ir 
apsaugos klubo „Medumėlė“ 
įkūrėjų, Lietuvos dendrologų 
draugijos narys. Yra gavęs Pre-
zidento Valdo Adamkaus gamto-
sauginę premiją, o šiais metais, 
likus porai savaičių iki mirties, 
paskelbtas Anykščių Garbės pi-
liečiu.

S. Obelevičius buvo ir politi-
kas, TS-LKD partijos narys. Vie-
nu iš Anykščių vadovų – meru ir 
vicemeru – S. Obelevičius dirbo 
20 metų, nuo 2003 iki 2023-ųjų.

Geriausiu talkininku dendrologai išrinko biome-
dicinos mokslų daktarą Stasį Juknevičių (kai-
rėje).

Autorės nuotr.

Talkininkai Sigučio Obelevičiaus garbei pasodi-
no retą lauralapį ąžuoliuką. Kairėje – Lietuvos 
dendrologų draugijos pirmininkas Arvydas Rut-
kauskas, vienas talkos iniciatorių.     

Lietuvos dendrologų draugijos informacijos skyriaus vadovė Edita Medeina (kairėje) ir Sigučio Obe-
levičiaus žmona Alytė (dešinėje) kalbėjo apie tai, kaip svarbu išsaugoti Traupio botanikos sodą.


